
Zápis č. 10

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 19. května 2010

Přítomni: Nepřítomni:

Ing. Vladimír Mikulec - předseda RNDr. Jan Holpuch, PhD.

PhDr. Eva Baslerová Bc. Miroslav Petřík

PhDr. Petr Hanuška Pavel Šoltys, DiS.

Karol Chwistek

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc. Omluveni:

Ing. Halina Kotíková, PhD. Miroslava Vlčková

Bc. Petr Krňávek Ing. Lubomír Žmolík

RNDr. Ivan Marek

Ing. Zdeňka Riedlová Tajemník výboru:

Iveta Slámová Alena Křetínská

Bc. Lucie Tesařová

Zdeněk Zerzáň Hosté:

Mgr. Radek Stojan

Ing. Jakub Kulíšek

Program:

1. Kontrola usnesení

2. Informace o činnosti sdružení Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu

3. Marketingová studie cestovního ruchu Olomouckého kraje na období 2011 – 2013
(výhled do roku 2016) – Návrhová část a Akční plán

4. Programové prohlášení ROK za oblast cestovního ruchu

5. Krajský plán vyrovnávání příležitostí pro osoby se zdravotním postižením

6. Různé
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Zápis:

1. Kontrola usnesení

Alena Křetínská uvedla, že všechny body usnesení z minulého jednání Výboru byly
naplněny.  Pouze  Posouzení  vlivu  na  životní  prostředí  „Aktualizace  Programu
rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje na období 2011-2013 (výhled do roku
2016)“  bylo  staženo  z jednání  Rady  Olomouckého  dne  6.  5.  2010  vzhledem
k požadavku, aby byl materiál nejprve projednán v jednotlivých klubech politických
stran. Materiál bude Radě Olomouckého kraje znovu předložen dne 20. 5. 2010

Výbor vzal informaci na vědomí.

2. Informace o činnosti sdružení Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu

Ing.  Vladimír  Mikulec  velmi  detailně  seznámil  členy  Výboru  s vývojem  situace
v Jeseníku – Sdružení cestovního ruchu po odchodu předešlé ředitelky sekretariátu
Marie Pecháčkové v červnu loňského roku. Na uvolněný post ředitele sekretariátu
sdružení byl vybrán PhDr. Jan Závěšický. Při přebírání funkce ředitele se objevily
problémy s účetnictvím, kvůli kterým nebyl schopen nový ředitel účetnictví převzít
v uspokojivém stavu. Vzhledem k přetrvávajícím problémům požádal v říjnu 2009
ředitel PhDr. Jan Závěšický o pomoc Správní radu. Na základě toho Ing. Vladimír
Mikulec chtěl zjistit reálný stav účetnictví, což se ukázalo jako velmi obtížné. Proto
Správní  radě doporučil  odborného auditora Ing. Uvíru,  aby ten v této věci  konal
potřebné kroky. K uzavření smlouvy s Ing. Uvírou došlo až v polovině února, což
dle názoru Ing. Mikulce trvalo příliš dlouho. Nadále však nebyl  vyřešen problém
s převzetím účetní uzávěrky za rok 2009 od daňové poradkyně paní Suchodolové,
kterou měla dotyčná předat do konce února 2010, což se nestalo. Na základě toho
si Ing. Mikulec vzal plnou moc pro vyřešení této situace a při zjišťování reálného
stavu věcí narazil na hluboké nedostatky i za minulé roky a nebylo jasné, jak tyto
nedostatky  mohly  projít  přes  Dozorčí  radu  Sdružení.  Chyběly  například  zápisy
z minulých let a byly k dispozici pouze zápisy za rok 2009. Na základě toho byl
sestaven zápis o neúspěšném předání účetnictví a předložen návrh Správní radě
na výběr auditorské firmy, která by provedla rekonstrukci účetnictví.  Byla rovněž
provedena  záloha  účetních  dat.  Ing.  Mikulec  kritizoval  také  fakt,  že  nejsou
připraveny materiály na Správní radu. Na Správní radě dne 14. 4. 2010 trval na
plnění  přijatých  usnesení,  vzhledem  k tomu,  že  hrozila  další  prodleva  v řešení
situace ohledně špatného stavu účetnictví Sdružení. Na Správní radě 5. 5. 2010 se
situace nijak nezměnila a opět se opakovaly stejné chyby, proto Ing. Mikulec vyzval
Zdeňka  Zezráně  k odstoupení  z pozice  předsedy  Správní  rady,  který  tak
následovně  učinil.  Novým  předsedou  Správní  rady  byl  poté  zvolen  Ing.  Jakub
Kulíšek.  Dále  pokračovalo  řešení  situace v sekretariátu  Sdružení.  Ke dni  30.  4.
2010 byla propuštěna účetní Blažena Machovská a od května byla  přijata nová
účetní Anna Klimasová. Probíhá také výběrové řízení na auditorskou firmu, která by
měla všechny problémy v účetnictví vyřešit do zasedání Valné hromady, které by se
mělo uskutečnit dne 30. 6. 2010. V současné době Ing. Mikulec věří v uspokojivé
vyřešení situace účetnictví Sdružení a v podání věrohodného daňového přiznání.
Běžný chod Sdružení je podle jeho názoru v této chvíli zajištěn, projekty se realizují.
Uvedl také, že po vyřešení problémů hodlá odstoupit ze Správní rady.

Ing. Jakub Kulíšek uvedl, že již nechce příliš rozebírat situaci, která se udála, ale
chce se zabývat  především budoucností  a  vyřešením stavu do Valné hromady.
Upozornil také na fakt, že po 3,5 letech činnosti v Dozorčí radě Sdružení odstoupil
starosta  obce  Sobotín  Josef  Širáň.  V současné  době  se  intenzivně  pracuje  na
odstranění  nedostatků  v chodu  Sdružení,  realizuje  se  výběrové  řízení  na
rekonstrukci účetnictví Sdružení a forenzní audit. Jsou přijímány nové směrnice a
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sankce. Pro lepší informovanost členské základny jsou všechna usnesení Správní
rady za minulé období zveřejněny na webových stránkách Sdružení a pracuje se na
celkové nápravě věcí. Upozornil také na fakt, že Jeseníky – Sdružení cestovního
ruchu administruje ve stejném personálním složení jako Střední Morava – Sdružení
cestovního ruchu čtyřikrát  více projektů. Proto v současné době probíhá kontrola
zvládnutelnosti projektů, vzhledem k tomu o jak velkou agendu se jedná. Na závěr
zdůraznil, že v současné době je třeba, aby všichni členové Sdružení táhli za jeden
provaz a společně napravili situaci ve Sdružení v rámci obecné shody.

Ing. Halina Kotíková, PhD. požádala o reakci na výše uvedené Zdeňka Zezráně,
vzhledem k tomu, že Jeseníky – Sdružení  cestovního ruchu zakládal  a  od jeho
vzniku řídil.

Zdeněk  Zerzáň  uvedl,  že  již  nastalou  situace  nechce  příliš  komentovat.  Určité
problémy vnímal a sám chtěl navrhnout ukončení spolupráce s daňovou poradkyní
paní Suchodolovou. Věří, že se vše vyjasní a bude vyřešeno ku prospěchu věci.

 Ing.  Halina Kotíková,  PhD. vnímá obrovské množství  práce ,  které Jeseníky –
Sdružení cestovního ruchu vykonalo a vznesla dotaz zda se problémy v účetnictví
týkají  pouze  formálních  nedostatků,  nebo  existují  indicie,  že  bylo  špatně
vynakládáno s veřejnými prostředky.

Ing.  Vladimír  Mikulec  uvedl,  že  prozatím  nic  nebylo  prokázáno  a  s konečným
výsledkem je třeba vyčkat až do ukončení finančního auditu.

RNDr.  Ivan  Marek  vnímá  tento  problém  z pohledu  destinačního  řízení
Olomouckého kraje.  Jeseníky – Sdružení  cestovního  ruchu je  jednou ze  složek
tohoto systému a je dlouhodobě podporováno ze strany Olomouckého kraje. Tato
podpora je jedna z nejlepších a nejvyšších v rámci celé České republiky.  Podle něj
však chybí v Olomouckém kraji systém koordinace cestovního  ruchu a také radní,
který by se naplno věnoval problematice cestovního ruchu. Nekoordinovanost se
pak naplno projevuje při realizaci marketingových kampaní. Tuto situaci musí Výbor
řešit a zabývat se problematikou fungování obou sdružení cestovního ruchu. V této
souvislosti  apeloval  na  vyřešení  této  neuspokojivé  situace  a  na  vznik  funkce
radního pro cestovní ruch.

Ing.  Vladimír  Mikulec  má  stejný  názor.  Hejtman  je  příliš  zaneprázdněn  svými
dalšími povinnostmi. Souhlasí s tím, aby problematika Sdružení cestovního ruchu
byla začleněna pod konkrétního náměstka.

Výbor vzal informaci na vědomí.

3. Marketingová studie cestovního ruchu Olomouckého kraje na období 2011-2013
(výhled do roku 2016) – Návrhová část a Akční plán

Alena  Křetínská  zmínila,  že  na  minulém  zasedání  výboru  byla  projednána
Analytická část tohoto dokumentu.  Nyní  je předkládána Návrhová část a Akční
plán.  Návrhová  část  je  zpracována  v souladu  s Návrhovou  částí  aktualizace
Programu  rozvoje  cestovního  ruchu  Olomouckého  kraje  na  období  2011-2013
(výhled  do  roku  2016)  a  Prováděcím  dokumentem  Regionálního  operačního
programu. Akční plán slouží především jako podklad pro přípravu marketingových
projektů  Olomouckého  kraje,  Jeseníky  –  Sdružení  cestovního  ruchu  a  Střední
Morava – Sdružení cestovního ruchu do připravované výzvy v rámci ROP v Oblasti
podpory  3.4  Propagace  a  řízení.  Celkově  je  na  projekty  těchto  tří  subjektů
vyčleněna částka cca 42,5 milionu Kč a při jejím rozdělení proběhlo několik jednání,
jejichž  výsledky  jsou  již  obsaženy  v Akčním plánu.  Akční  plán  však  obsahuje  i
návrhy na další aktivity jako je například rozvoj turistického informačního portálu
Olomouckého kraje. Marketingová studie je předkládána pouze do Výboru a v Radě
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Olomouckého kraje již nebude projednávána, neboť její výstupy jsou zahrnuty do
Akčního plánu aktualizace Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje
na období 2011-2013 (výhled do roku 2016).

RNDr.  Ivan  Marek  uvedl,  že  marketing  má  své  zásady  a  je  třeba  maximální
koordinace  mezi  Olomouckým  krajem  a  sdruženími  cestovního  ruchu  tak,  aby
mohla  být  naplňována  vize,  která  je  obsažena  v Marketingové  studii.  Poukázal
především  na  zmatek  při  realizaci  jednotlivých  marketingových  aktivit,  což  se
naplno projevuje například na turistickém informačním portále Olomouckého kraje,
za jehož obsahovou správu jsou zodpovědná sdružení cestovního ruchu. 

Výbor schválil  Marketingovou studii  cestovního ruchu Olomouckého kraje  
na období 2011-2013 (výhled do roku 2016)

4. Plnění programového prohlášení ROK za oblast cestovního ruchu

Alena Křetínská informovala členy Výboru o tom, že tento materiál  obsahuje za
oblast cestovního ruchu celkem 8 priorit. V materiálu je popsán stav plnění těchto
priorit za rok 2009, rovněž plán aktivit u jednotlivých priorit do roku 2012 a možná
úskalí a problémy při realizaci plánu aktivit pro následující období. S materiálem se
členové měli možnost seznámit v předstihu.

Ing.  Zdeňka Reidlová vznesla  dotaz zda je  v materiálu  obsaženo také Muzeum
silnic ve Vikýřovicích a jak se k tomuto projektu staví Rada Olomouckého kraje. 

Dotaz bude zodpovězen na příštím zasedání Výboru.

Výbor vzal informaci na vědomí.

5. Krajský plán vyrovnávání příležitostí pro osoby ze zdravotním postižením

Alena Křetínská sdělila, že tento materiál projednával Výbor i v minulém roce. Je
rozdělen na několik okruhů, které mají svého garanta. V rámci opatření Volný čas,
rekreace a sport zodpovídá oddělení cestovního ruchu Kanceláře hejtmana za to,
že ve všech materiálech, vztahujících se k cestovnímu ruchu vytvořených s finanční
podporou Olomouckého kraje, budou uvedeny informace o přístupnosti pro osoby
se zdravotním postižením. Tento úkol je každoročně plněn i za pomoci pracovní
skupiny  pro  propagaci,  jejímž  členem  je  i  zástupce  Krajské  rady  zdravotně
postižených. Na závěr  seznámila členy Výboru s navrženými drobnými úpravami
v rámci kapitoly Volný čas, rekreace a sport.

Výbor vzal informace na vědomí.

6. Různé

Alena Křetínská informovala členy Výboru o schválení projektu Cestování časem,
který  byl  podán  v rámci  Operačního  programu  přeshraniční  spolupráce  Česká
republika  -  Polská  republika  2007-2013. Monitorovací  výbor  rozhodl  také  
o  snížení  dotace  o  cca  20  tisíc  euro.  Projekt  byl  doporučen  k  financování  
s podmínkou, že nezávislý expert na oblast výstavnictví a expozice posoudí náklad
u partnera Města Šternberk (instalace expozic v nově zrekonstruovaném Muzeu
času).

RNDr.  Ivan  Marek  hovořil  o  úspěšnosti  právě  probíhající  kampaně  InfoBusu
Olomouckého  kraje  a  vyslovil  se  pro  to,  aby  byl  InfoBus  Olomouckého  kraje
podpořen  i  v  dalších  připravovaných  marketingových  projektech  Olomouckého
kraje.

Alena Křetínská informovala členy Výboru o tom, že Olomoucký kraj získal 1. cenu
v kategorii  „leták“  v  rámci  soutěže  TourPropag  Písek  2010  za  soubor  letáků
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turistických atraktivit  vydaných v roce 2009. Stejná  sada letáků pak získala také
zvláštní  cenu  TTG  v rámci  soutěže  EUROREGIONpropag  2010.  Zpracovatelem
sady letáků je reklamní agentura m-ARK Marketing a reklama s.r.o.

Výbor vzal informace na vědomí.

V Olomouci dne 26. 5. 2010
Zapsal: Mgr. Radek Stojan

……………………………….
Ing. Vladimír Mikulec

předseda výboru
Přílohy: Prezenční listina
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